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První tinkturu vyrobila z třezalky a rozdala ji známým. Byli z ní nadšení. 
A tak se pustila do dalších pokusů. Nakonec se jí podařilo vybudovat 

v Brodku u Konice firmu s několika desítkami zaměstnanců – její Naděje 
se stala pojmem. Bylinářka Jarmila Podhorná je držitelkou ocenění 
českých podnikatelek za inovativní řešení a také obdržela pamětní 

medaili Univerzity Palackého v Olomouci za mimořádnou reprezentaci  
univerzity v České republice a v zahraničí.

Zelené království naděje

Lásku k bylinám zdědila po babičce. Vyrábí 
z nich tinktury, masti a oleje. „Vždycky mě 
zajímaly problémy člověka a způsoby, jak je řešit 

alternativní cestou,“ říká mi Jarmila Podhorná ve 
svém bylinkovém království, kam jsem za ní přijel. 
Není bez zajímavosti, že její vnučka Aneta úspěšně 
vykonala státní závěrečnou zkoušku na Přírodově-
decké fakultě Masarykovy univerzity v Brně, a tak se 
zdá, že půjde v babiččiných šlépějích. Rodová tradice 
bude mít pokračovatelku.

Součástí firmy je zahrada pro pupeny a upro-
střed ní stojí výrobna tinktur a gemmoterapeutik 
a zároveň jejich expedice do celé ČR a na Slovensko. 
Ve vedlejší budově jsou prostory a sklady, v hlavním 
skladu jsou uložené maceráty tinktur a gemmotera-
peutik. Důležité v této budově jsou také místnosti, 
kde se v jarních měsících zpracovávají pupeny stro-
mů a ještě v ten samý den se nakládají na přípravu 
macerátů.

Jelikož pupenová zahrada má dva hektary a je 
třeba se o ni neustále starat, jsou pro tento účel 
v další části budovy shromážděné stroje na obdělá-
vání a ošetřování.

Paní Podhorná začala výtažky ze zárodečných čás-
tí bylin – gemmoterapeutika – zpracovávat v Česku 
jako první. Spolupracovala při tom s našimi nejlep-
šími bylináři – Jiřím Jančou, Josefem Zentrichem, 
Pavlem Váňou a s profesorem Pavlem Valíčkem, 
který do České republiky dovezl rostliny z Dálného 
východu.

Aby dostala informace o léčivých rostlinách a vý-
robcích z nich k veřejnosti, dělávala desítky před-
nášek po celé zemi, pořádala semináře, účinkovala 
v různých televizních a rozhlasových pořadech.

Pro získání informací o léčivých bylinách a jejich 
poznávání vybudovala ukázkovou zahradu s tuzem-

skými i cizokrajnými bylinami, kam během května 
a června přijíždělo až čtyřicet zájezdů. Účastníci byli 
většinou zahrádkáři, včelaři, důchodci nebo studenti 
a po přednáškách jim byla představena zahrada, 
mohli si nakoupit sazenice bylin a radit se s paní 
magistrou o svých zdravotních problémech.

SVĚTOVÝ UNIKÁT
Dvouhektarová zahrada je světovou raritou. Je 
v ní vysazeno 45 druhů stromů v keřovité podobě, 
z nichž se berou brzy na jaře pupeny. Zahrada je zá-
roveň zajímavý studijní materiál pro studenty i další 
návštěvníky. 

Nápad na vytvoření zahrady pochází od Josefa 
Dostála, bývalého ředitele Dendrologické zahrady 
v Průhonicích. Přišel za paní Podhornou již před 
léty a spolupráce od té doby trvá. Jarmila Podhorná 
si spolupráci pochvaluje, protože pan Dostál má 
v oboru mnoho zkušeností. Když přišel s nápa-
dem na vybudování zahrady a nechal vytvořit její 
plán, paní Podhorná ani nedoufala, že se jeho vize 

uskuteční. Stanovená předběžná cena byla totiž asi 
25 milionů. Ale povedlo se. Jak se výroba rozšiřovala, 
stromy a keře se vysazovaly postupně a v současnos-
ti je zahrada již hotová a oplocená. 

Když paní Podhorná vzpomíná na své začátky 
ve sklepě rodinného domku, kdy se již v důchodu 
po smrti manžela pouze se skromnými finančními 
prostředky pouštěla do výroby prvních tinktur, 
vždycky si říká, že snad ani není možné, že komplex 
pěti budov zvládla vybudovat.

REGENERAČNÍ CENTRUM
Třešničkou na dortu je pro paní Podhornou regene-
rační centrum, kde se provádí přístrojová diagnosti-
ka, na jejímž základě se mohou sestavovat léčebné 
kúry. Pomocí této diagnostiky je možné zjistit, jaké 
jsou hlavní problémy v organismu, jaké viry a bakte-
rie ho oslabují a nakolik jednotlivé orgány v konkrét-
ním organismu fungují. 

Další přístroje pomohou odstraňovat problé-
my cévní, dýchacího ústrojí, pohybového aparátu 

a poslouží i při celkové 
regeneraci organismu. 
K zajištění regenera-
ce organismu slouží 
vířivka s ozonem, kdy 
při regeneraci vířivkou 
se likvidují bakteriální 
a virové zátěže ozonem.

Toto regenerační 
centrum již slouží li-
dem, a protože je nejvíc 
vytížená diagnostika 
a plazmové generátory, 
které likvidují zjištěné zátěže, rozhodla se Jarmila 
Podhorná postavit ještě jedno centrum pro tyto 
účely, kde by bylo zajištěno též ubytování pro zájem-
ce se vzdálených míst republiky.

„Přála bych si, aby naše Naděje pomáhala lidem 
udržovat zdraví a řešit zdravotní problémy a aby 
byla skutečnou nadějí pro spoustu lidí,“ uzavírá 
Jarmila Podhorná. l
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